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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 10/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 14 DE JUNY DE 2010  
 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  10/2010 
Sessió: ordinària 
Data: 14 de juny de 2010  
Horari: 11.30 a 13.50 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 08/2010 i 09/2010. 
2. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
3. Resolucions dictades en els mesos d’abril i de maig de 2010. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
4. Reconeixements de crèdit. 
5. Ratificar a favor de la Conselleria d’Educació i Cultura la disponibilitat de terrenys per a 
la construcció d’un nou centre d’educació infantil i primària de primera línia a son Macià. 
 
Proposició de la batlia 
6. Sobre modificació retribucions i indemnitzacions dels regidors i de les regidores. 
 
Diversos 
7. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del II Expedient 
d’incorporació de romanents 2010. 
8. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del  III Expedient 
d’incorporació de romanents 2010 
9. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del IV Expedient 
d’incorporació de romanents 2010 
10. Donant compte de la resolució de la Presidència del Patronat Municipal d’Esports 
sobre aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2010. 
11. Donant compte de la resolució de la Institució Pública Antoni M. Alcover sobre 
aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2010. 
12. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre el dret a decidir i llei de 
consultes populars. 
13. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reducció de les retribucions dels regidors 
de Manacor. 
 
Moció urgent presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla de 
retallades socials del govern espanyol 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 08/2010 i 09/2010 
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Aprovació actes números 8/2010 de 12 d’abril de 2010 i 09/2010 de 3 de maig de 2010; 
rectificació sol·licitada a l’acta número 8/2010 pel Sr. Francisco Mateu Capllonch en 
relació al prec que va formular en el sentit que el carrer a que es referia són els carrers 
Sant Ramon i Retir; i, intervenció literal de la Sra. Roman Quetglas respecte a la moció 
10 de l’acta número 8/2010. 
 
El secretari comenta que s’ha remés a tots els regidors la intervenció literal de la Sra. 
Roman Quetglas  respecte a la moció número 10 de l’acta número 8/2010, pel que fa a 
la seva intervenció, on manifestà la seva discrepància. 
 
La Sra. Roman Quetglas indica que seria suficient transcriure només la primera part de 
la seva intervenció. 
 
El batle respon que quan s’ha demanat una rectificació de l’acta sempre s’ha transcrit la 
intervenció completa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 08/2010 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 12 d’abril de 2010, amb les rectificacions sol·licitades, quedant transcrita 
literalment la intervenció de la Sra. Roman Quetglas. 

 
“Intervenció Sra. Júlia Roman: 
Manifestar que votaren a favor d’aquesta proposta, que també aprofitam per 
manifestar s’enhorabona i sa gratitud a sa Plataforma pels camins públics, 
perquè, evidentment, ha estat gràcies a una associació, una entitat de caràcter 
ciutadà, se que s’ha arribat en aquest acord.  Es un tema que, tot i que el Sr. Gaià 
ha intentat fer història, la feta molt resumida, molt sintètica, perquè és un tema 
que ve de la anterior legislatura, on se varen intentar una sèrie d’acords que no hi 
va haver manera per arribar a un acord en aquest Ajuntament, i aposta dic que ha 
estat [...] de que sa propietat proposas un acord a l’Ajuntament de Manacor i jo 
crec que això ho hem de recordar, eh, no ha estat gràcies només a un partit o un 
altre, al contrari.  Hem ...per tant, que PSM-Esquerra-Verds  reculli aquesta. 
aquesta proposta i que la posi damunt sa taula perquè s’equip de govern i tots el 
Ple ho consideri també, dic, me sembla beníssin i que li donarem el suport. 
També dic que noltros pensam que és un bon acord, perquè ja quan varen 
presentar mocions sobre l’obertura, sobre sa revisió del catàleg de camins, on 
consideraven com a grup municipal i així ho varen defensar, que s’havien 
d’establir uns criteris molts clars, molts clars, per determinar quan se podia 
modificar es traçat d’un camí o no, o quan s’havia de considerar eliminar un 
camí que pogués estar ficat a l’inventari, que en realitat no tenia res de públic; és 
a dir, varen defensar, des de sa primera moció que varen presentar, que lo primer 
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de tot era tenir uns criteris clars.  Ara és fet de que existeix sa comissió mos 
dona un camí adequat per poder arribar establir uns criteris acordats entre tots els 
grups, perquè és fonamental també, però també en el cas concret d’aquesta 
proposta, d’aquest conveni, que segons he entès una de ses esmenes de la batlia 
és que té caràcter excepcional, que no s’aplicarà a altres casos, si ho he agafat 
ràpidament, me agradaria saber exactament s’esmena, dic que creim que és un 
bon conveni, primera perquè garantirà que aquests camins estiguin oberts, això 
per descomptat, i, segona perquè en aquest cas, que crec que és un dels criteris 
que sempre haurien de tenir sempre present, en aquest cas, s’Ajuntament li fa 
d’alguna manera es favor, es favor o reconeix una demanda de part d’un privat 
per desplaçar o per dur a terme una sèrie de modificacions en el catàleg, però 
sempre que això reverteix amb interès públic i no només és així sinó que 
l’interès públic augmenta, se’n veu més beneficiat amb aquesta, amb una 
proposta d’aquestes característiques, és a dir, que en aquest cas es criteri que és a 
nivell jurídic de que quan hi ha un canvi, que se li va un favor, no se, sé que no 
és la paraula, però, una millora a un privat, és a nivell públic n’ha  de sortir 
guanyant, i dic que aquesta proposta s’ajusta perfectament en aquesta idea o en 
aquest criteri, efectivament, en aquest cas els ciutadans de Manacor en sortiran 
molt beneficiats.   Per tant, per tot això, donaren suport”. 

 
II 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 09/2010 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 3 de maig de 2010. 
 
 
2. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal Socialista el 9 de juny de 2010, amb RGE 
9280. 
 

“1. Quin procediment ha ordenat l’equip de govern de l’Ajuntament de Manacor 
que ha de seguir la Policia Local quan algun veí o veïna del municipi de 
Manacor requereix la presència policia en motiu de renous en horari nocturn? 
2. Quines van ser les quantitats mínimes i les màximes dels rebuts dels telèfons 
mòbils municipals dels regidors durant el 2009? 
3. Quines varen ser les quantitats no ingressades durant els exercicis 2007, 2008 
i 2009 per raó d’insolvència i prescripció? 
Manacor, 9 de juny de 2010. Júlia Roman, portaveu del Grup Municipal 
Socialista”. 
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1a Pregunta:  L’exposa la Sra. Roman Quetglas i la justifica que pels mitjans de 
comunicació es publicà una notícia, en la qual s’afirmava que la Policia Local tenia 
ordres de no intervenir en els casos de renous. 
 
El batle nega que s’hagi donat cap tipus d’ordre prohibint la intervenció de la Policia 
Local, i afirma qui fixa l’actuació de la Policia és el seu Cap i sempre es fa d’ofici o 
denuncia.  
 
2 Pregunta:  La formula la Sra. Morey Fernández. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que les quanties dels rebuts de telefonia mòbil mensuals 
durant l’any 2009 ha d’estat  un mínim de 40 euros i un màxim de 150 euros. 
 
3 Pregunta:  La practica el Sr. Castellano Gallardo. 
 
El Sr. Bosch Lliteras indica que en repetides ocasions s’ha donat aquesta informació a 
tots els grups municipals i recorda que aproximadament 16 milions d’euros es varen 
traspassar a l’Agència Tributària per a la seva recaptació en executiva, i d’aquesta 
quantitat, al voltant de 6 milions d’euros, l’Agència ha proposat la seva baixa. 
 
El Sr. Castellano Gallardo demana quina feina està fent el personal de recaptació de 
l’Ajuntament. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que en aquest moment està dedicat a depurar uns 70.000 
rebuts, i que, una vegada finalitzada aquesta tasca, es redistribuirà a l’Ajuntament.  
 
El batle fa esment que durant la passada legislatura no es va poder cedir la recaptació a 
la comunitat autònoma per la negativa dels Serveis Jurídics i que els principals motius 
per a la cessió eren els problemes de la recaptació en via executiva i que havia paper 
pendent des de l’any 1994.  Destaca que molt de paper pendent de cobrament es deu a 
faltes de notificació, a errades en el domicili, en el DNI, i que els tècnics han de repassar 
tota aquesta documentació. 
 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal ALM-UM el 10 de juny de 2010, amb el 
número 9345 de RGE. 
 

“1. Té coneixement l’Ajuntament de Manacor en qualitat de Patró de que el 
servei de tanatori-velatori de la Fundació Hospital Manacor està tancant? 
2. Amb quina partida pressupostària se pagarà el lloguer de la primera i segona 
planta de la Casa del Mar de Portocristo segons l’anunci del delegat en aquest 
sentit? 
3. Assabentats de que tornarà a publicar l’oferta pública de treball per contractar 
un nou gerent de la SAM, creu adient que l’Ajuntament no requereixi titulació 
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universitària per a la gestió del càrrec i que així mateix el tribunal qualificador 
sia polític i en cap cas disposi de tècnics i o experts en formació en la matèria 
que s’avalua? 
Manacor, 27 de maig de 2010. Catalina Julve Caldentey”. 

 
1a pregunta: L’exposa la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando contesta que no té cap notícia que el tanatori-velatori de 
l’Hospital de Manacor es trobi tancat i que la Gerència de l’Hospital li ha comunicat 
que sempre hi ha un tanatori de guàrdia. 
 
2a pregunta:  La formula la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Gomila Capó assenyala que totes les associacions podran gaudir de la Casa del 
Mar.  Recorda que va intentar negociar amb la Tresoreria de la Seguretat Social la 
cessió del local, però s’ha negat i el que proposa és llogar-lo a l’Ajuntament.   La 
proposta que ha realitzat per al lloguer és de 1.000 euros/mensuals, però encara no ha 
rebut resposta de la Tresoreria de la Seguretat Social. 
 
La Sra. Julve Caldentey estima que s’han de cedir espais públics a totes les associacions 
de forma proporcional i creu que s’està negociant malament amb la Tresoreria de la 
Seguretat Social ja que l’Ajuntament no hauria de pagar cap tipus de lloguer. 
 
3a pregunta:  La realitza la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà contesta que els requisits i el procediment de selecció es va 
aprovar en un Consell d’Administració de la SAM, però que de totes maneres en aquest 
moment es proposa deixar sense cobrir la plaça de gerent amb la finalitat de reduir la 
despesa econòmica i que la seva gestió es durà per personal de l’Ajuntament i amb una 
major dedicació dels polítics. 
 
La Sra. Julve Caldentey felicita al Sr. Rosselló Cerdà per la proposta a que ha fet 
referència. 
 
 
* Preguntes del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presentades el 10 de juny de 
2010, amb el número 9347 del RGE. 
 

“1. Quins motius justifiquen, a parer de l’equip de govern, la privatització de 
l’Escola d’Estiu de Manacor? 
2. Durant l’any 2010, quines actuacions de condicionament s’han fet i quines 
estan previstes fer en els carrers del centre de Manacor tenint en compte l’estat 
de degradació en què estan a dia d’avui? 



 7

3. Té coneixement l’equip de govern d’una suposada deslocalització de parades 
de mercat de s’Illot manacorí capa s’Illot llorencí a canvi de l’electricitat oferida 
per l’Ajuntament de Sant Llorenç? 
4. Al Ple de fa dos mesos aquest Grup Municipal va demanar a l’equip de 
govern a què atribuïa que l’increment de consum elèctric municipal entre uns 
determinats anys fos del 30% mentre que a tot el municipi només era del 15%.  
Està en condicions ara l’equip de govern de donar una resposta a aquesta 
pregunta que millori les explicacions donades al seu moment? 
Joan Llodrà Gayà.  PSM-Esquerra-Verds”. 

 
1a pregunta:  L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Riera Mascaró afirma que el motiu principal per aquest canvi en la gestió és 
d’optimitzar els recursos.  Fa referència a que des de sempre a s’Illot i a Porto Cristo 
s’ha contractat la gestió del servei de l’escoleta d’estiu, a diferència de Manacor;  és a 
dir, hi havia dos sistemes de gestió que, en casos d’increment de l’oferta o de la seva 
disminució, impedien una actuació flexible del servei, i, amb la gestió conjunta es 
millorarà tant la prestació d’aquest servei com produirà una disminució de la despesa 
econòmica de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà no comparteix aquest criteri de la Sra. Riera Mascaró, ja que 
l’escoleta d’estiu de Manacor tenia molt de prestigi i que amb la privatització pot 
disminuir la seva qualitat.  Finalment, demana si es seguirà i es supervisarà la gestió del 
servei de les escoletes. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon que el servei d’Educació de l’Ajuntament és el primer 
interessat que es gestioni correctament el servei d’escoletes. 
 
2a pregunta:  L’exposa el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que durant l’any 2009 es va executar un projecte de 
peonització de la plaça de les Verdures i del carrer Jaume Domenge i que, ara, en el Pla 
Espanya 2010 es fa una inversió en el centre de 500 mil euros.    
 
El Sr. Oliver Gomila replica que no està fent referència a aquest tipus d’obra, sinó al 
manteniment dels serveis dels carrers, recordant que hi ha fanals en mal estat, molta 
brutícia, etc. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que havia entès la pregunta en el sentit de les inversions 
realitzades o projectades per l’Ajuntament en el centre, i que si realment es refereix el 
Sr. Oliver Gomila al manteniment de les infraestructures municipals del centre hauria de 
dirigir la pregunta al delegat de Serveis, Sr. Antoni Sureda. 
 
3a pregunta:  L’exposa el Sr. Gaià Riera. 
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El batle contesta que l’Ajuntament cedeix la responsabilitat per la gestió de les parades 
del mercat de s’Illot a l’Associació de Veïnats.  Recorda que l’any passat va haver 
polèmica amb el mercat, però que el resultat ha estat favorable per a s’Illot, i, finalment, 
fa referència que havia parlat amb el batle de Sant Llorenç sobre si era cert que aquest 
Ajuntament havia ofert els llocs de mercat gratuïtament i que la seva resposta va ser que 
no era cert.  
  
El Sr. Gaià Riera demana qui és el que gestiona els doblers que recapta l’Associació. 
 
El batle contesta que l’Ajuntament no cobra cap tipus de taxa i que l’Associació de 
Veïnats és la que organitza el mercat a canvi d’una aportació voluntària dels mercaders 
que s’instal·len a les parades. 
 
4a pregunta:  La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Sureda Fons explica que s’ha incrementat el preu de l’energia elèctrica de forma 
notable durant els darrers anys, a més d’exigir-se, segons la normativa, un augment de 
la potència dels comptadors. 
 
El Sr. Llodrà Gayà insisteix que la seva pregunta està referida a l’augment del consum i 
no al de la potència. 
 
El Sr. Sureda Fons es reafirma que en gran mesura de l’increment del consum és també 
deguda a l’augment dels quilovats/hora dels centres públics, especialment de les escoles 
que exigeixen molta més potència. 
 
El Sr. Amer Artigues prega a la Sra. Julve Caldentey que escrigui de forma correcta el 
nom de Porto Cristo. 
 
El Sr. Gaià Riera recorda que el passat 12 de gener de 2010 va presentar un escrit 
demanant les peticions de creació d’escoles que havia realitzat l’Ajuntament i que 
encara no li han contestat, per la qual cosa prega que se li contesti. 
 
El batle indica al Sr. Gaià Riera que l’Ajuntament va sol·licitar la construcció de 
l’escola de Porto Cristo, de l’IES de son Fangos, de l’escola del carrer son Boga, la 
renovació de l’escola de son Macià, i la millora de l’IES de na Camel·la. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que el que l’interessa és el número de registre de sortida de 
l’Ajuntament d’aqueixes peticions. 
 
El batle respon que les reunions que té amb el President del Govern i Consellers en les 
que es manifesta l’interès que s’executin les escoles no s’aixequen actes. 
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El Sr. Gaià Riera contesta que no pot demostrar realment que s’han fet les peticions. 
 
El batle torna respondre que les reunions que ha tingut amb responsables del Govern de 
les Illes Balears s’han fetes. 
 
El Sr. Amer Artigues indica al Sr. Gaià Riera que abans de realitzar una petició formal 
hi ha nombroses reunions amb els responsables de la comunitat autònoma, així per 
exemple la proposta que es du a plenari sobre l’escola de son Macià és fruït de moltes 
reunions i negociacions amb la Conselleria d’Educació que han durat uns quants anys. 
 
La Sra. Riera Mascaró afirma que està contestada per escrit la petició formulada pel Sr. 
Gaià Riera. 
 
El Sr. Gaià Riera prega que li contestin diverses peticions relatives als accessos a les 
cales verges formulades els anys 2005, 2006 i 2007. 
 
El Sr. Oliver Gomila aprofita l’ocasió per donar l’enhorabona a Fisiomedia per l’ascens 
de categoria, però creu que no serà senzill aconseguir els doblers per a l’execució d’un 
pavelló, i prega al regidor d’Urbanisme que faci complir l’ordenança de paralització 
d’obres els mesos d’estiu a la zona costanera de Manacor. 
 
El Sr. Amer Artigues respon al Sr. Oliver Gomila que hi ha una normativa que regula 
les obres que es poden fer a la costa, si bé no implica que totes les obres s’hagin 
d’aturar.  Posa de relleu que no té constància de cap obra important que s’estigui 
executant en aquests moments.   
 
El batle agraeix al Sr. Oliver Gomila el seu suport amb relació al pavelló per a l’equip 
de Fisiomedia. 
 
 
3. Resolucions dictades en els mesos d’abril i de maig de 2010. 
 
Resolucions dictades per la batlia presidència els mesos d’abril i de maig de 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mesos d’abril i de maig de 2010, inscrites, respectivament, amb els 
números 1034/2010 al 1434/2010, i del 1435/2010 al 1833/2010, tots inclosos. 
 
 
4. Comissió Informativa d’Urbanisme: reconeixements de crèdit 
 
Primer reconeixement de crèdits: Factura número 09.060083 per a la reposició d’asfalt a 
diversos carrers de Porto Cristo (plaça Església, carrer Vela, av. Pins, carrer La Pinta i 
carrer Mediterrani) per import de 14.394,53 euros, IVA inclòs: 
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Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 6 d’abril de 2010, 
informes de l’arquitecte tècnic municipal de 15 d’octubre i d’1 de desembre de 
2009, informe del TAG Cap del Servei d’Urbanisme de 9 de desembre de 2009, 
informe de la Intervenció de Fons de 6 d’abril de 2010, RC de 08,.04.2010 núm. 
201000009966, acta de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 12 de maig de 
2010 on consten les explicacions efectuades sobre la indicada factura a 
requeriment del Ple de 3 de maig de 2010. 

 
Segon reconeixement de crèdits: Factura número D003 per a la redacció del projecte 
bàsic i d’execució per a la construcció d’un amfiteatre a l’aire lliure a la plaça del Sol i 
la Lluna de Porto Cristo, per import de 20.880 euros IVA inclòs. 

Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 21 d’abril de 2010, 
informe del TAG del Servei d’Urbanisme de 19 d’abril de 2010, RC de 
08.06.2010 número d’operació 201000015283. 

 
El Sr. Amer Artigues dóna explicacions sobre la factura que es presenta al plenari, les 
quals ja es varen donar en el passat plenari i a la comissió informativa d’Urbanisme. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que votarà en contra de la factura de reconeixement 
extrajudicial a Porto Cristo, perquè és una mostra d’una actuació irregular de 
l’Ajuntament, i pel que fa a la segona s’abstindrà. 
 
El Sr. Gaià Riera qualifica l’actuació de l’equip municipal com a deplorable i la 
deixadesa del batle al no preocupar-se de Manacor i reclama la necessitat d’exigir 
responsabilitats al regidor que va encomanar les obres. 
 
La Sra. Julve Caldentey indica que s’abstindrà en el reconeixement extrajudicial de les 
dues factures perquè entén que la feina feta s’ha de pagar, però mostra el seu rebuig que 
els regidors encomanin obres al seu lliure “albedrío”  Considera que AIPC ha convertit 
Porto Cristo en una república independent.  Finalment, adverteix que si l’equip de 
govern continua amb aquesta pràctica el seu grup polític prendrà les mesures legals 
adients. 
 
El Sr. Amer Artigues recorda que el Sr. Gomila Capó ja va reconèixer l’errada al no 
seguir el procediment de contractació, però que és una feina feta i que, a més, era 
necessària fer-la. 
 
El Sr. Gomila Capó fa esment que en el seu moment ja va expressar que s’havia 
equivocat en el procediment, però que eren unes obres indispensables per a la seguretat 
en la circulació de vehicles. 
 
La Sra. Julve Caldentey afirma que no és suficient en demanar disculpes, i torna a 
recalcar que Porto Cristo actua com a una república independent. 
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La Sra. Roman Quetglas insisteix que l’encàrrec de les obres frega la il·legalitat i que no 
hi havia cap tècnic de l’Ajuntament que conegués l’execució de les obres, i  per això 
demana que s’hauria de demanar la responsabilitat d’aquestes obres al Sr. Gomila Capó. 
 
El Sr. Gaià Riera torna a insistir en la seva disconformitat en la forma que s’han 
executat les obres i que s’hauria d’estudiar les responsabilitats d’aquesta actuació. 
 
A petició de la Sra. Roman Quetglas, el batle procedeix a sotmetre a votació separada 
les dues factures. 
 
Votació primera factura:  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (PP i AIPC, excepte el Sr. Gomila 
Capó), sis vots en contra (PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista), quatre 
abstencions (ALM-UM i el Sr. Gomila Capó). 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit, i, conseqüentment,, aprovar la factura número 
09.060083 de 24 de juny de 2009, presentada per la mercantil Melchor Mascaró SA, per 
a la reposició d’asfalt a diversos carrers de Porto Cristo (plaça Església, carrer Vela, av. 
Pins, carrer La Pinta i carrer Mediterrani) per import de 14.394,53 euros, IVA inclòs, 
motivada per arrels dels pins, corresponent als mesos d’abril i de maig de 2009, amb 
càrrec a l’operació RC número 201000009966. 
 
Votació segona factura: 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(PSM-Esquerra-Verds, Grup Municipal Socialista i ALM-UM). 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit, i, conseqüentment, aprovar la factura número 
D003 de 25 de febrer de 2010, presentada per la mercantil Crespí – Montes – Vich SLP, 
per a la redacció del projecte bàsic i d’execució per a la construcció d’un amfiteatre a 
l’aire lliure a la plaça del Sol i la Lluna de Porto Cristo, per import de 20.880 euros IVA 
inclòs, amb càrrec a l’operació RC 201000015283. 
 
 
5. Comissió Informativa d’Urbanisme: ratificar a favor de la Conselleria 
d’Educació i Cultura la disponibilitat de terrenys per a la construcció d’un nou 
centre d’educació infantil i primària de primera línia a son Macià. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 2 de juny de 2010 sobre ratificar 
a favor de la Conselleria d’Educació i Cultura la disponibilitat de terrenys per a la 
construcció d’un nou centre d’educació infantil i primària de primera línia a son Macià. 
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El Sr. Amer Artigues detalla que per arribar a aquesta proposta s’han mantingut 
nombroses reunions amb la Conselleria d’Educació i fruït d’aquestes és la cessió de l’ús 
dels terrenys per a la construcció de la nova escola a son Macià. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana explicacions sobre els terrenys destinats a zona verda 
que es cedeixen. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que la zona verda no es modifica, però que podrà ser 
utilitzada per l’escola de son Macià, i que es farà un estudi de detall per ordenar els 
volums. 
 
El Sr. Gaià Riera està d’acord, però espera que aquest acord es comuniqui per escrit a la 
Conselleria. 
 
El batle contesta que una vegada estigui aprovat, és responsabilitat de Secretaria la 
tramitació corresponent. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per  unanimitat:  
 
Ratificar, a favor de la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears, 
la disponibilitat dels terrenys per a la construcció d’un nou centre d’educació infantil i 
primària de 1 línia a son Macià en els terrenys que ja s’ocupen per l’edifici escolar 
construït i instal·lacions annexes, conegut com a Mestre Pere Garau, i que venen 
definits en el plànol topogràfic redactat pels serveis tècnics municipals, amb una 
superfície de 4.348 m2. 
 
 
6. Proposició de la batlia : sobre modificació retribucions i indemnitzacions dels 
regidors i de les regidores. 
 
Proposició de la batlia de 9 de juny de 2010 sobre modificació retribucions i 
indemnitzacions dels regidors i de les regidores. 
 
El Sr. Bosch Lliteras indica que la proposta que es presenta és fruit d’unes 
recomanacions de la FEMP i de la FELIB i que suposa una reducció de les retribucions 
en un 6% o un 5%, segons els casos. 
 
La Sra. Roman Quetglas manifesta el seu suport si el que es presenta a aprovació està 
acordat per la FEMP i la FELIB; a més a més estima que tothom ha de contribuir en la 
reducció de la despesa, i per aquest motiu l’Ajuntament hauria d’adoptar altres mesures 
encaminades a minvar la despesa pública.   
 
El batle afirma que s’està fent un anàlisi exhaustiu per determinar aquelles partides que 
poden disminuir la despesa.   
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El Sr. Llodrà Gayà no té clar que la reducció proposada sigui la que ha recomanat la 
FEMP. 
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord amb la proposta, ja que hi ha un consens sobre 
aquesta matèria en la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears, i per aquest motiu 
retirarà la moció que va presentar.   Apunta que tots els regidors amb dedicació 
exclusiva i parcial haurien de complir amb les seves obligacions. 
 
El batle assenyala que amb relació a altres municipis del tamany de Manacor, els 
regidors de l’Ajuntament estan mal pagats, però que hi ha un compromís de col·laborar 
en la reducció del dèficit públic. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.  Modificar les retribucions i les indemnitzacions i assistències dels regidors i de 
les regidores, que quedaran fixades de la forma següent: 
 
1. RETRIBUCIONS.  Establir, amb efectes a dia 1 de juny de 2010, als membres de la 
Corporació que desenvolupin les seves funcions en règim de dedicació exclusiva i parcial, 
les retribucions que a continuació es relacionen, les quals es percebran en catorze 
pagues/anuals (dedicació exclusiva) i en dotze pagues/anuals (dedicació parcial): 

 
� REGIM DE DEDICACIÓ EXCLUSIVA (exclou assistències):  2.563,73 

euros/mensuals/bruts (14 pagues).  Dedicació mínima necessària: 35 hores 
setmanals, en funció de les necessitats de la delegació. 

� REGIM DE DEDICACIÓ PARCIAL (exclou assistències): 2.115,25 
euros/mensuals/bruts (12 pagues), a més els regidors portaveus dels grups 
municipals rebran un complement retributiu de 345,47 euros/mensuals.  Dedicació 
mínima necessària: 20 hores setmanals, en funció de les necessitats de la delegació. 

 
2. INDEMNITZACIONS I ASSISTÈNCIES: Establir el règim d’assistències a partir 
del dia 1 de juny de 2010. 
 
El dret a la indemnització per assistència s’entendrà adquirit quan el regidor estigui 
present des del començament fins a l’acabament de la sessió i com a màxim: 12 
plenaris/any i 44 Juntes de Govern Local/any.  Només podran rebre assistències els 
membres de la corporació que no tenguin dedicació exclusiva ni parcial. 
 
Ple                 641,58 € 
Ple portaveus dels grups municipals                987,95 € 
Presidència Junta de Govern Local                493,43 € 
Vocals Junta de Govern Local                394,82 € 
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Segon. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Tauler 
d’Anuncis de la corporació en compliment de l’article 75.5 de la Llei 7/1985. 
 
 
7. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del II 
Expedient d’incorporació de romanents 2010. 
 
Acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del II Expedient d’incorporació de 
romanents 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de la batlia de 29 d’abril de 2010, 
inscrit amb el número 1423/2010, i de l’acord de la Junta de Govern Local de 30 d’abril de 
2010 ratificant l’esmentat decret d’aprovació del II Expedient d’incorporació de romanents 
de crèdit del Pressupost de 2010, per un import de 46.900 euros. 
 
 
8. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del  III 
Expedient d’incorporació de romanents 2010 
 
Acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del  III Expedient d’incorporació de 
romanents 2010 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 30 
d’abril de 2010 aprovant el III Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
que afecta a diverses partides del Pressupost, per un import total de 2.596.905,44 euros. 
 
 
9. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del IV 
Expedient d’incorporació de romanents 2010 
 
Acord de la Junta de Govern Local d’aprovació del IV Expedient d’incorporació de 
romanents 2010 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 21 de 
maig de 2010 aprovant el IV Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
que afecta a diverses partides del Pressupost, per un import total del pressupost de despeses 
de 434.733,96 euros. 
 
 
10. Donant compte de la resolució de la Presidència del Patronat Municipal d’Esports 
sobre aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2010 
 
Resolució de la Presidència del Patronat Municipal d’Esports sobre aprovació del I 
Expedient d’Incorporació de Romanents 2010. 



 15

 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de 4 de maig de 2010, inscripció núm. 31/2010, d’aprovació del I 
Expedient d’Incorporació de Romanents 2010, per un import total de 95.606,84 euros. 
 
 
11. Donant compte de la resolució de la Institució Pública Antoni M. Alcover sobre 
aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2010 
 
Resolució de la Institució Pública Antoni M. Alcover sobre aprovació del I Expedient 
d’Incorporació de Romanents 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Institució Pública Antoni M. 
Alcover de  4 de maig de 2010, inscripció núm. 11/2010, d’aprovació del I Expedient 
d’Incorporació de Romanents 2010, per import de 464.135,08 euros. 

 
 
12. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre el dret a decidir i llei de 
consultes populars 
 
Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre el dret a decidir i llei de consultes 
populars presentada el 21 de maig de 2010, amb el número 8223 del RGE: 
 

“En una democràcia, el poble és el dipositari de la sobirania i a ell li correspon el 
dret a decidir el seu futur.  Els pobles de les Illes Balears són titulars del dret 
d’autodeterminació. 
 
En un sentit més ampli, tot estat democràtic ha de garantir als seus ciutadans la 
participació en els assumptes públics.  El referèndum, com a institut de democràcia 
directa, és una de les fórmules més poderoses de participació. 
 
La desmotivació política, l’allunyament dels ciutadans dels afers públics i la baixa 
participació electoral, són fenòmens creixents: la recepta de tractar l’apatia 
democràtica és més democràcia.  Convidar els ciutadans per decidir per sí mateixos 
qüestions de transcendència pública, sobretot si també se’l reconeix el dret a 
promoure les consultes, pot servir de revulsiu i d’aprofitament democràtic. 
 
L’Estatut recull la competència de desplegament sobre les consultes populars (art. 
31.10), mentre que la Constitució Espanyola, incomprensiblement, reserva a l’Estat 
l’autorització per a tota convocatòria (art. 149.1.32). El Parlament de les Illes 
Balears, en sessió de dia 9 d’octubre de 2001, va aprovar, per unanimitat, una 
proposició no de llei que instava al Govern a elaborar una llei de consultes 
populars. 
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Això, no obstant, no existeix encara una regulació dels referèndums per al conjunt 
de les Illes Balears ni els d’abast illenc, mentre que la llei de bases de règim local i 
la llei balear de règim local regulen la consulta popular municipal. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta els següents: 
 
ACORDS 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Manacor afirma, d’acord amb el marc legal, el dret a 
decidir el seu futur dels pobles de les Illes Balears. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Manacor insta a l’elaboració d’una llei que reguli les 
consultes populars a l’àmbit de les Illes Balears, incloses les consultes de caràcter 
insular que han de ser competència dels Consells. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Mancor és compromet a col·laborar institucionalment 
amb les iniciatives locals que pretenguin la celebració de referèndums d’acord amb 
el marc legal. 
 
Sebastià Gaià Riera. Portaveu Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà recorda que aquesta moció que es presenta s’ha aprovat en molts de 
municipis de les Illes Balears i perquè no hi hagués dubtes se va afegir que aquestes 
consultes es farien dintre el marc legal. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera que la moció té punts d’interès al donar 
protagonisme a la ciutadania, i que donarà el seu suport al punt 2, però no està conforme 
amb el punt primer i tercer de la proposta. 
 
El Sr. García Boza anuncia que el seu grup municipal s’abstindrà. 
 
El Sr. Bosch Lliteras discrepa en la redacció de la moció perquè aquest tipus de consulta 
no poden comprometre a la institució municipal i afirma que amb la moció es pretén 
fugir del marc constitucional, per la qual cosa s’oposaran a l’aprovació. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la proposta i indica que la votarà a favor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà exposa que no li sorprèn la resposta dels dos grups polítics 
constitucionalistes i s’oposa a la votació separada de la proposta.  Mostra la seva 
estranyesa per l’abstenció del grup municipal d’ALM-UM i agraeix el suport d’AIPC. 
 
La Sra. Roman Quetglas recorda al Sr. Llodrà Gayà que representa a la ciutadania de 
Manacor perquè així ho permet la Constitució i li recrimina d’actuar amb demagògia.  
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Finalment, posa de relleu que el Sr. Llodrà Gayà, a l’igual que tots els regidors que 
estan present a la Sala, ho són gràcies a la Constitució. 
 
El Sr. García Boza destaca que amb l’abstenció d’ALM-UM es demostra que aquest 
grup  es troba en el centre polític. 
 
Sotmesa a votació, resulten cinc vots a favor (PSM-Esquerra-Verds i AIPC), tretze vots 
en contra (PP i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM), per la qual 
cosa el Ple de l’Ajuntament acorda: 
 
Rebutjar la moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre el dret a decidir i llei de 
consultes populars presentada el 21 de maig de 2010, amb el número 8223 del RGE. 
 
 
13. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reducció de les retribucions dels 
regidors de Manacor. 
 
Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reducció de les retribucions dels regidors de 
Manacor presentada el 21 de maig de 2010, amb el número 8272 del RGE. 
 
La Sra. Julve Caldentey, portaveu del grup municipal ALM-UM, retira la moció. 
 
 
Moció urgent presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla 
de retallades socials del govern espanyol 
 
El Sr. Oliver Gomila afirma que és urgent tractar la moció contra la retallada social del 
Govern perquè ja són d’aplicació, i no té sentit retrassar el seu debat. 
 
La Sra. Roman Quetglas pensa que és una moció important però que s’hauria d’estudiar 
a una Junta de Portaveus, per la qual cosa demana al grup municipal PSM-Esquerra-
Verds que la retiri. 
 
La Sra. Julve Caldentey coincideix amb la Sra. Roman Quetglas i afegeix que les 
mocions han de ser serioses i que, en tot cas, s’haurien d’estudiar a una junta de 
portaveus. 
 
El batle també demana la retirada de la moció. 
 
El Sr. Oliver Gomila insisteix en la necessitat d’aprovar-se la urgència de l’assumpte. 
 
Sotmesa a votació la urgència de la moció, resulten  tres vots a favor (PSM-Esquerra-
Verds) i quinze vots en contra (PP, AIPC i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions 
(ALM-UM), per la qual cosa el Ple de l’Ajuntament no declara urgència la moció 
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presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla de retallades socials 
del govern espanyol 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


